
PROTOKÓŁ XXXIII/2013 

z Sesji Rady Gminy Białogard  

        z dnia 26.06.2013 r. 
   W posiedzeniu udział wzięło 13 członków Rady Gminy Białogard, 28 Sołtysów (listy obecności w 

załączeniu do niniejszego protokołu), zaproszeni goście: Pan Przemysław Pidek przedstawiciel Firmy 

Contino Wind Partners sp. z o.o, Pani Marianna Przychodni - Prezes Regionalnych Wodociągów i 

Kanalizacji Spółki z o.o. w Białogardzie. W obradach uczestniczyli: Pan Maciej Niechciał - Wójt 

Gminy Białogard, Pani Małgorzata Klajno - Sekretarz Gminy Białogard i Pani Bogumiła Dorywalska - 

Skarbnik Gminy Białogard. W Sesji udział wzięli także przedstawiciele Firmy Contino Wind Partners 

sp. z o.o,: Pan Stefan Mielcarz, Pan Robert Czurul, Pan Paweł Malarz, oraz właściciele gruntów 

położonych na terenie Gminy Białogard: Pan Tomasz Kuklinowski, Pan Zbigniew Rudziński, Pan 

Adam Świderek oraz Pan Piotr Tomaszewicz. Na sesję nie przybyli zaproszeni Radni Rady Powiatu 

Białogardzkiego. 

   Posiedzeniu przewodniczył Pan Jan Budzyński - Przewodniczący Rady Gminy, protokołowała Joanna 

Czupreta - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy i oświaty. 

Pan Przewodniczący otworzył obrady XXXIII Sesji Rady Gminy, powitał przybyłych na sesję, a 

następnie stwierdził, że zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 13 Radnych, wobec czego 

istnieje wymagane kworum do podejmowania prawomocnych uchwał. Po powitaniu Pan 

Przewodniczący przedstawił porządek Sesji w poniższym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

- stwierdzenie kworum, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie protokołu z XXXII Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady 

      Gminy. 

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Sprawozdanie z działalności Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o. w Biało - 

    gardzie. 

5. Prezentacja działalności firmy Contino Wind Partners sp. z o.o. z uwzględnieniem Gminy 

    Białogard. 

6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

- rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 rok wraz ze sprawozdaniem      

  z wykonania budżetu za 2012 rok, 

- absolutorium z tytułu wykonania budżetu za rok 2012, 

- zmian w budżecie gminy na 2013 rok,  

- zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027, 

- zmiany uchwały Nr XXX/190/2013 Rady Gminy Białogard z dnia 23 kwietnia 2013 r.  

  w sprawie zniesienia współwłasności położonych w obrębie ewidencyjnym Lulewice nie- 

  ruchomości stanowiących własność Gminy Białogard i osób fizycznych - małżeństwa, 

- przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy  

  Białogard dla lokalizacji farmy elektrowni wiatrowych wraz z urządzeniami infrastruktury 

  towarzyszącej,  

- przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

  przestrzennego Gminy Białogard, 

- Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Białogard z organizacjami pozarządowymi na 

  lata 2013 - 2017, 



- zmiany uchwały Nr XXIII/145/12 Rady Gminy Białogard z dnia 28 września 2012 r. w spra - 

  wie likwidacji Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Urzędu Gminy Białogard. 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

9. Zamknięcie XXXIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

Do treści Protokołu z XXXII Sesji Rady Gminy Białogard nie wniesiono zastrzeżeń. Protokół został 

przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 2. Informację z międzysesyjnej działalności przedstawił Pan Maciej Niechciał Wójt Gminy 

Białogard (Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

 

Ad. 3. Pan Przewodniczący poinformował, iż na Sesję nie wpłynęła żadna interpelacja, a następnie 

udzielił głosu Pani Grażynie Mazur - Dyrektor Gimnazjum im. Ignacego Krasickiego w Pomianowie. 

Pani Dyrektor przedstawiła prezentację działalności Gimnazjum, poinformowała o zajęciach oraz 

imprezach odbywających się w kierowanej przez Nią Szkole. 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o.  

w Białogardzie przedstawiła Pani Marianna Przychodni Prezes Spółki. Sprawozdanie stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

   Pan Kazimierz Chodynko spytał gdzie należy zgłosić zapotrzebowanie na materiały 

potrzebne do naprawy zapadniętych przekopów po budowie instalacji wodno-kanalizacyjnych.  

   Pani Przychodni odpowiedziała, że zwrot kosztów za materiały odbywa się na podstawie 

wniosków złożonych przez mieszkańców i poprosiła o składanie takich wniosków.  

   Pan Bogdan Michaliszyn - Sołtys Sołectwa Moczyłki spytał dlaczego taryfy dotyczące cen 

wody i ścieków w mieście  Białogard są zmieniane w miesiącu kwietniu, a w Gminie Białogard 

w styczniu?  

   Pani Prezes odpowiedziała, że Miasto przystąpiło do Spółki w miesiącu kwietniu, a ponieważ 

taryfy ustalane są na jeden rok, dlatego zmiana taryf dot. miasta Białogard następuje w tym 

właśnie miesiącu.  

 

Ad. 5. Prezentację działalności firmy Contino Wind Partners sp. z o.o. z uwzględnieniem 

Gminy Białogard przedstawił Pan Paweł Malarz - Przedstawiciel Firmy (prezentacja stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu).  

   Pan Przewodniczący spytał czy Firma Contino planuje kolejne inwestycje na terenie Gminy 

Białogard?  

   Pan Malarz odpowiedział, że jest to uzależnione od warunków technicznych, firma jest otwarta na 

współpracę.  

   Pan Zbigniew Rudziński - właściciel nieruchomości przylegającej do drogi, wzdłuż której była 

realizowana inwestycja, spytał kiedy otrzyma zadośćuczynienie za szkody powstałe  

w cza sie wykonywania robót?  

   Pan Malarz odpowiedział, że decyzje o wypłacie odszkodowań podejmuje Prezes Firmy i to do Niego 

należy zwrócić się z wnioskiem w tej sprawie i z dokumentacją szkód. 

  Pan Przewodniczący spytał czy przebudowa drogi wykonywana była na podstawie projektu 

budowlanego oraz czy zostały sporządzone protokoły uzgodnień i odbiorów?  

Spytał również dlaczego firma Contino nie skontaktowała się z Radą Gminy Białogard od miesiąca 

lutego mimo wcześniejszych deklaracji w tej sprawie oraz dlaczego zjazdy z dróg polnych nie są 



umocnione murkami oporowymi. Pan Budzyński zwrócił uwagę że nie zostały sprzątnięte kamienie i 

gruz znajdujące się na skarpach. 

   Przedstawiciel Contino zaproponował zorganizowanie spotkanie i wyjaśnienie wszystkich ww. 

kwestii.  

Ad.6 Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

1) Pierwszym z rozpatrywanych projektów był projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia i za- 

twierdzenia sprawozdania finansowego za 2012 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu za 2012 rok. 

    Pan Wójt przedstawił Sprawozdanie z realizacji zadań finansowych w powiązaniu z zada- 

niami rzeczowymi w 2012 roku (sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 

    Pan Przewodniczący przypomniał, że uchwała została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji 

Rady Gminy a następnie przeczytał tekst uchwały.  

    Pani Bogumiła Dorywalska - Skarbnik Gminy przeczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej.  

    Pan Chodynko - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy odczytał opinię Komisji 

Rewizyjnej dotyczącą udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Białogard i poinformował, że 2 

członków Komisji głosowało za udzieleniem, 1 głosował przeciwko udzieleniu absolutorium. Pan 

Przewodniczący Komisji poinformował, że jednym z powodów takiego głosowania było 

nieporozumienie dotyczące podwyżek dla pracowników Urzędu Gminy. 

   Pan Jacek Smoliński - Członek Komisji Rewizyjnej powiedział, że w czasie prac związanych 

uchwalaniem budżetu na 2012 rok pytał czy planowane są podwyżki, otrzymał odpowiedź, że nie. 

   Pani Skarbnik wyjaśniła, że w budżecie zaplanowano podwyżkę środków przeznaczonych na 

wynagrodzenia uwzględniającą wysokość inflacji, ponadto na wynagrodzenia pracowników 

przeznaczono środki zaplanowane na podwyższenie wynagrodzenia Pana Wójta, który podwyżki w 

ubiegłym roku nie otrzymał. Pani Dorywalska, powiedziała, że „zaoszczędzono” także na zwolnieniach 

chorobowych oraz, że zaplanowane w budżecie środki na wynagrodzenia nie zostały przekroczone. 

Dalszej dyskusji nad projektem uchwały nie było.  

Głosowanie: „za”  - 11 głosów 

                    „przeciw” - 1 głos 

                    „wstrzymało się” - 1głos. 

 

2) Kolejnym z rozpatrywanych projektów był projekt uchwały w sprawie absolutorium z tytułu 

wykonania budżetu za rok 2012.  

Dyskusji nad projektem uchwały nie było  

Głosowanie: „za”  - 10 głosów 

                     „przeciw” - 1 głos 

                     „wstrzymało się” - 2 

 

3)Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy na 2013 rok, jak przypomniał Pan Przewodniczący 

została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, na Sesji przedstawiła ją Pani 

Skarbnik.  

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

4) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 

2013-2027, została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 



5) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXX/190/2013 Rady Gminy Białogard z dnia 23 kwietnia 

2013 r. w sprawie zniesienia współwłasności położonych w obrębie ewidencyjnym Lulewice 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Białogard i osób fizycznych - małżeństwa, została 

omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy, na Sesji przedstawiła Pani Iwona Grek-

Wilczyńska - Podinspektor ds. planowania przestrzennego 

 i gospodarki nieruchomościami.  

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

6) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania  

przestrzennego Gminy Białogard dla lokalizacji farmy elektrowni wiatrowych wraz z urządze-

niami infrastruktury towarzyszącej, jak przypomniał Pan Przewodniczący uchwała była przedmiotem 

obrad wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy, na Sesji uchwałę przedstawiła Pani Iwona Grek-

Wilczyńska.  

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie 

 

7) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kie-

runków zagospodarowania przestrzennego Gminy Białogard, była przedstawiana na wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rady Gminy. Na Sesji omówiła ją Pani Iwona Grek - Wilczyńska.  

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

8) Uchwała w sprawie Wieloletniego Programu Współpracy Gminy Białogard z organizacjami  

pozarządowymi na lata 2013 - 2017, została omówiona na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy.  

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

9) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/145/12 Rady Gminy Białogard z dnia  

28 września 2012 r. w sprawie likwidacji Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 

Urzędu Gminy Białogard, była przedmiotem obrad wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy. 

Dyskusji nad projektem uchwały nie było. 

Głosowanie: uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 7. Pan Przewodniczący poinformował, iż na Sesję nie wpłynęły odpowiedzi na interpelację 

Radnych. 

 

Ad. 8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

   Pan Chodynko spytał co dzieje się w sprawie sprzedaży działki w Przegoni. 

   Pani Iwona Grek-Wilczyńska odpowiedziała, że Gmina zleciła dokonanie podziału działki, 

jednakże sprawa została zwieszona ze względu na przekazaną przez Pana Chodynko 

informację, o istniejącym konflikcie dot. sprzedaży. W sprawie będą przeprowadzone 

rozmowy. 

   Pan Damian Janusiak - Sołtys Sołectwa Kościernica powiedział, że uzgodnił z Panem 

Wójtem termin spotkania z Sołtysami na dzień 19 czerwca, termin został zmieniony na dzień 

26 czerwca. Pan Sołtys spytał o powód zmiany terminu. 



   Pan Wójt odpowiedział, że to On zwołuje narady z Sołtysami i ustala termin. Pan Wójt 

powiedział także, że o terminie spotkania, ustalonym na dzień 19 czerwca posiadało wiedzę 4 

Sołtysów. Wszyscy Sołtysi w liczbie 33 - w tym 4 ww. Sołtysów-  zostali powiadomieni o ter-

minie spotkania - 26 czerwca 2013 r. Pan Niechciał, przypomniał, że 24 czerwca odbyły się 

wybory Sołtysa w Nasutowie, a że tegoroczne Dożynki Gminne mają się odbyć w tym 

Sołectwie, dlatego też ze względu na rolę Sołtysa w organizacji takich imprez właściwe było 

zaproszenie Sołtysów na spotkanie po wyborach w Nasutowie.  

   Pan Janusiak zapytał dlaczego nie ma odpowiedzi na pismo o zatrudnienie osób piszących  

i rozliczających dla Gminy i wszystkich Sołectw projekty związane z działalnością Gminy?  

   Celem wyjaśnienia sprawy Pani Joanna Czupreta - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy  

i oświaty przyniosła teczkę zawierającą materiały z Sesji Rady Gminy Białogard z dnia 

23.04.2013 r. zawierającą, m.in. pismo ORK.2121.18.2013.AZ z dnia 11.04.2013 r. stanowiące 

odpowiedź na pismo Stowarzyszenia Sołtysów Gminy Białogard z dnia 26.03.2013 r. w ww. 

sprawie. Odpowiedź ta była odczytana przez Pana Przewodniczącego na sesji w dniu 

23.04.2013 r.  

   Następnie Pana Janusiak zapytał dlaczego: 

- apteczki zakupione na świetlice są takie małe i tak słabo wyposażone? 

- na imprezy gminne organizowane przez Stowarzyszenie Kobiet LIDERKA zapraszane są 

  osoby z zewnątrz, zamiast, np. wszystkich Sołtysów? 

Ponadto Pan Janusiak wniósł o wyjaśnienie kwestii podwyżek w Urzędzie Gminy i o wy-

jaśnienie dlaczego pracownik Gminy był pytany przez 3 dni o zmianę terminu spotkania z 

Sołtysami. Pan Sołtys zażądał odpowiedzi na piśmie. 

   Pani Małgorzata Klajno - Sekretarz Gminy poprosiła o złożenie pytań i przedstawionych 

przez Pana Janusiaka problemów na piśmie. Prośba została uzasadniona obszernością 

wypowiedzi Pana Sołtysa i możliwością pominięcia w czasie udzielania odpowiedzi któregoś  

z pytań lub problemów. 

   Pan Edward Lejbt zwrócił uwagę na temat frekwencji na organizowanych imprezach, 

wynikający z braku zainteresowania. Poinformował o konkursie strzeleckim dla dzieci z terenu 

Gminy Białogard. Zaprosił wszystkich chętnych 29 czerwca na godzinę 11 do Stanomina. 

   Pan Jarosław Krajnik spytał jaki jest wkład finansowy Gminy do realizowanego programu 

komputeryzacji  

   Pani Skarbnik odpowiedziała, że Gmina nie wnosi wkładu finansowego do ww. programu. 

   Pan Przewodniczący Rady Gminy przeczytał opinię prawną dotyczącą zawiadamiania 

Sołtysów o terminach posiedzeń komisji Rady Gminy. 

   Pan J. Krajnik spytał, dlaczego został pozbawiony prawa udziału w pracach komisji? 

   Pan Lejbt odpowiedział, że komisja chciała sprawdzić stan faktyczny istniejący w świetlicach 

i poprosił o opinię Radcy prawnego dotyczącą przypadku niezapowiedzianej wizyty  

w świetlicach.   

   Pani Alicja Hołtyn spytała który z Sołtysów zaplanował w funduszu sołeckim środki na 

niespodziewane wydatki na świetlicach?  

   Pan Michaliszyn spytał kiedy zostanie postawiony, zburzony wcześniej przystanek 

autobusowy?  

   Pan Tadeusz Szarłowski - Podinspektor ds. komunalnych odpowiedział, że przystanek będzie 

postawiony w sierpniu.  



   Pan Krajnik poinformował, że Sołtysi powinni otrzymywać wszystkie materiały na sesje, 

łącznie z projektami uchwał. 

   Pan Przewodniczący spytał czy konieczne jest przesyłanie wszystkich materiałów dla 

Sołtysów? 

   Pan K. Chodynko zgłosił wniosek mieszkańców Rzyszczewa o ustawienie znaku w rejonie 

przystanku szkolnego ograniczającego wjazd pojazdów ciężarowych. 

 

Ad. 9.Wobec wyczerpania wszystkich punktów XXXIII Sesja Rady Gminy Białogard została 

zakończona. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

  

 

 


